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Abstract 
 

Public sector in many countries, calls the private sector to meet the needs of diverse 

service to the community projects, such as housing, communications, energy, health, 

education, transportation, etc., for several reasons, including poor funding, lack of 

capabilities, expertise, search for creative solutions, and other many reasons. The kinds 

of contract that deployed in the recent period are contracts of Public Private 

Partnerships (PPPs), which represents the contribution of both parties in resources, 

expertise, and distribution of risks for optimal implementation of the communities' 

service.projects. 
 

This study aims to identify the potential application of this concept in the affordable 

housing projects in the Gaza Strip, where the sector is suffering from a severe crisis due 

to the natural population growth, in addition the lack of housing units due to last war on 

Gaza and the previous destruction of many houses. 

However, affordable housing is not a luxury but a necessity, and may be considered one 

of the most important needs for the communities. Little  studies  have  been  done  in  

this  field  in  Gaza  Strip, in particular PPPs affordable housing projects. 

This study included literature review as first stage. Second stage was done by 

conducting semi-structured interviews. Third stag used a questionnaire; 45 sub factors 

were identified and grouped into five main groups. The fourth stage was achieved by 

developing a Framework based on the findings. 

It was concluded that the most important main factors affecting the applicability of 

PPPs affordable housing projects are; political stability and support, stable macro-

economic environment, housing project Affordability (cost, rental, space, capacity, 

etc.), robust and clear agreements, profitability to the private sector. 

The proposed Framework was built based on the literature review, interviews and 

questionnaires distributed. The proposed Framework underwent a validation and 

presented the main appropriate stages for PPP affordable housing projects in the Gaza 

Strip.    

Important recommendations for the main actor's influencing PPPs housing projects were 

presented. To use the developed Framework by public and private sectors and to take 

the initiative for starting the implementation of the PPP affordable housing projects 

were the most important recommendations.  
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 ملخص البحث

 

ٌهضأ انقطبع انؼبو فً بؼط انذٔل أحٍبَب نلإسخؼبَت ببنقطبع انخبص نسذ انحبصبث انخذيٍت انًخخهفت نهًضخًغ يٍ 

يشبسٌغ إسكبٌ، إحصبلاث، طبقت، صحت، حؼهٍى، يٕاصلاث ٔغٍشْب، ٔرنك نؼذة أسببة يُٓب ظؼف انخًٌٕم، قهت 

. الإيكبَبث ٔانخبشاث، انبحذ ػٍ حهٕل إبذاػٍت ٔغٍشْب يٍ الأسببة انؼذٌذة

 ٔيٍ انصٕس انخً ببحج يُخششِ فً انفخشة الإخٍشِ، ًْ ػقٕد انششاكت بٍٍ انقطبػٍٍ انؼبو ٔانخبص، بحٍذ ٌسبْى

. كلا يــًُٓب بًب ًٌهك يٍ يٕاسد، خبشاث ٔحٕصٌغ نهًخبطش نهٕصٕل لأفعم حُفٍز نهًششٔع انخذيً نهًضخًؼبث

حٓذف ْزِ انذساست، انخؼشف ػهى إيكبٍَت حطبٍق يفٕٓو انششاكت بٍٍ انقطبػٍٍ انؼبو ٔانخبص فً يشبسٌغ انسكٍ 

انًلائى بقطبع غضة، حٍذ ٌؼبَــً انقطبع يٍ أصيت شذٌذة فً انسكٍ َظشا نهحبصت ٔانًُٕ انطبٍؼً نهسكبٌ ٔيب حشاكى 

.  يٍ ديبس صشاء انحشة الأخٍشة ٔيب سبقٓب يٍ حذيٍش نهؼذٌذ يٍ انًُبصل فً انقطبع

ػهى انشغى يٍ أٌ انسكٍ انًلائى لا ٌؼذ حشفب بم ظشٔسة، ًٌٔكٍ أٌ ٌؼخبش ٔاحذ يٍ أْى حبصبث انًضخًؼبث، إلا أٌ 

انذساسبث حٕل يشبسٌغ الإسكبٌ انًلائى يبصانج قهٍهت فً قطبع غضة، ٔخصٕصب يشبسٌغ الإسكبٌ انًلائى بُظبو 

. انششاكت بٍٍ انقطبػٍٍ انؼبو ٔانخبص

كبَج انًشحهت الأٔنى ػببسة ػٍ . ػذة يشاحم يٍ انبحذ نخحقٍق ْذف انبحذ انشئٍسًػهى يهج ْزِ انذساست ثإش

يشاصؼت الادبٍبث انسببقت، حٍذ قبو انببحذ بئسخؼشاض ٔيشاصؼت نهؼذٌذ يٍ الأبحبد فً ػذد يٍ بهذاٌ انؼبنى كًب قبو 

أٌعبً بًشاصؼت انخبشة انًحهٍت انفهسطٍٍُت فً ْزا انًضبل ٔرنك يٍ أصم انخحقٍق فً صًٍغ انؼٕايم انًؤرشة ػهى 

انًشحهت انزبٍَت إشخًهج ػهى إصشاء يقببلاث، حٍذ قبو انببحذ بخصًٍى . انًشبسٌغ الإسكبٌ انًلائى بُظبو انششاكت

 يٍ 45انًشحهت انزبنزت ٔإشخًهج ػهى حٕصٌغ الإسخبٍبَّ، حى ححذٌذ . أسئهت انًقببهت نخكٌٕ يشحهت حسبق ػًهٍت الإسخبٍبَّ

رى فً انًشحهت انشابؼت حى ٔظغ ٔحطٌٕش ًَٕرس يقخشط . انؼٕايم انفشػٍت ٔيضًؼت فً خًست يضًٕػبث سئٍسٍت

 . حى انحصٕل ػهٍٓبياسخُبدا إنى انُخبئش انج

خهصج انذساست إنى أٌ أْى انؼٕايم انشئٍسٍت انخً حؤرش فً إيكبٍَت حطبٍق يشبسٌغ الإسكبٌ انًلائى بُظبو انششاكت 

انخكهفت، الإٌضبس،  ): ، يلائًت انًششٔع الإسكبًَ يٍ حٍذبٍئت إقخصبدٌت يسخقشةًْ، انذػى ٔالاسخقشاس انسٍبسً ، 

. ، إحفبقٍت قٌٕت ٔٔاظحت ٔالإيكبٍَت انشبحٍت نهقطبع انخبص(انًسبحت، الإسخٍؼبة، إنخ
 

ًِذ بُبء انًُٕرس انًقخشط ػهى دساست الأدبٍبث انسببقت، انًقببلاث انشخصٍت ٔالإسخببَبث انًٕصػت خعغ . إػخُ

انًُٕرس انًقخشط نؼًهٍت انخحقق يٍ انصحت ٔانخصذٌق، ٔػَشَض انًُٕرس انًقخشط لأْى انًشاحم انشئٍسٍت انًُبسبت 

. نًشبسٌغ الإسكبٌ انًلائى نقطبع غضة

ٔكبٌ يٍ أْى انخٕصٍبث . حى حقذٌى حٕصٍبث ْبيت نهلاػبٍٍ انشئٍسٍٍ فً انخأرٍش ػهى يشبسٌغ الإسكبٌ بُظبو انششاكت

ْٕ إسخخذاو انقطبػٍٍ انؼبو ٔانخبص نهًُٕرس انزي حى حطٌٕشِ، ٔأخز صيبو انًببدسة نهبذء فً حُفٍز يشبسٌغ الإسكبٌ 

. بُظبو انششاكت
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